

Expresses the hope that the Administering Authority will study further the possibility of replacing the present poll tax by a tax based on the principle of the ability to pay;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Eightieth meeting,
3 April 1950 (T/621).*

218 (VI). Question of human rights and fundamental freedoms as raised in certain petitions concerning the Cameroons under French administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its sixth session, in consultation with France as the Administering Authority concerned, which designated Mr. Watier as special representative, those parts of the following petitions which raise the question of human rights and fundamental freedoms:

1. Petition from the *Union des populations du Cameroun, Comité régional de la Sanaga maritime* (T/Pet.5/72-4/63),
2. Petition from the *Comité directeur de Kumsze* (T/Pet.5/32-4/26),
3. Petition from the *Union régionale des syndicats confédérés de Bamiléké* (T/Pet.5/33-4/27),
4. Petition from the *Union tribale N'tem Kribi* (T/Pet.5/22-4/24),
5. Petition from the *syndicat des petits planteurs d'Eséka* (T/Pet.5/74),
6. Petition from the *Comité féminin de l'Union des populations du Cameroun* (T/Pet.5/60-4/32),
7. Petition from *La Voix du peuple camerounais* (Mr. Akono) (T/Pet.5/28),

Having taken note of the observations of the United Nations Visiting Mission to West Africa on the question of freedom of expression in the Cameroons under French administration (T/462, part II, chapter I (f)),

Having taken note of the oral statement of the special representative on this subject,

Having noted the statement of the Administering Authority that human rights and fundamental freedoms were guaranteed to the inhabitants of the Territory by the French Constitution and that the Universal Declaration of Human Rights had been published in the Territory,

The Trusteeship Council

Expresses the hope that the Administering Authority will continue to take all possible steps to ensure the observance of human rights in the Territory;

Exprime l'espoir que l'Autorité chargée de l'administration continuera à étudier la possibilité de remplacer la capitation actuelle par un impôt calculé d'après la capacité contributive;

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Quatre-vingtième séance,
3 avril 1950 (T/621).*

218 (VI). Question des droits de l'homme et des libertés fondamentales, soulevée dans certaines pétitions concernant le Cameroun sous administration française

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa sixième session, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, laquelle a désigné M. Watier, comme représentant spécial, les parties des pétitions suivantes qui soulèvent la question des droits de l'homme et des libertés fondamentales:

1. Pétition de l'Union des populations du Cameroun, Comité régional de la Sanaga maritime (T/Pét.5/72-4/63),
2. Pétition du Comité directeur de Kumsze (T/Pét.5/32-4/26),
3. Pétition de l'Union régionale des syndicats confédérés de Bamiléké (T/Pét.5/33-4/27),
4. Pétition de l'Union tribale N'tem Kibi (T/Pét.5/22-4/24),
5. Pétition du syndicat des petits planteurs d'Eséka (T/Pét.5/74),
6. Pétition du Comité féminin de l'Union des populations du Cameroun (T/Pét.5/60-4/32),
7. Pétition de la Voix du peuple camerounais (M. Akono) (T/Pét.5/28),

Ayant pris acte des observations de la Mission de visite des Nations Unies en Afrique occidentale au sujet de la liberté de parole au Cameroun sous administration française (T/462, partie II, chapitre I, f),

Ayant pris acte de l'exposé oral du représentant spécial à ce sujet,

Ayant pris acte de la déclaration de l'Autorité chargée de l'administration, d'où il ressort que les droits de l'homme et les libertés fondamentales sont garantis aux habitants du Territoire par la Constitution française et que la Déclaration universelle des droits de l'homme a été publiée dans le Territoire,

Le Conseil de tutelle

Exprime l'espoir que l'Autorité chargée de l'administration continuera de prendre toutes les mesures en son pouvoir pour faire respecter les droits de l'homme dans le Territoire;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Eightieth meeting,
3 April 1950 (T/622).*

219 (VI). Question of the liberation of women as raised in certain petitions concerning the Cameroons under French administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its sixth session, in consultation with France as the Administering Authority concerned, which designated Mr. Watier as special representative, those parts of the following petitions which raise the question of the liberation of women:

1. Petition from the Vicar Apostolic, Douala (T/Pet.5/45),
2. Petition from *Evolution sociale camerounaise* (T/Pet.5/54),
3. Petition from the *Comité féminin de l'Union des populations du Cameroun* (T/Pet.5/60-4/32),

Having taken note of the oral statement of the of the special representative on this subject,

Having noted the assurance of the Administering Authority that it is its policy to ensure the improvement of the social status of women in the Territory,

The Trusteeship Council

Expresses the hope that the Administering Authority will make efforts to improve the social status of women in the Territory;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Eightieth meeting,
3 April 1950 (T/623).*

220 (VI). Question of racial discrimination as raised in certain petitions concerning the Cameroons under French administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its sixth session, in consultation with France as the Administering Authority concerned, which designated Mr. Watier as special representative, those parts of the following petitions which raise the question of racial discrimination:

1. Petition from the *Union des populations du Cameroun, Comité régional de Nyong et Sanaga* (T/Pet.5/12-4/23),

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Quatre-vingtième séance,
3 avril 1950 (T/622).*

219 (VI). Question de l'émancipation de la femme, soulevée dans certaines pétitions concernant le Cameroun sous administration française

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa sixième session, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, laquelle a désigné M. Watier comme représentant spécial, les parties des pétitions suivantes qui soulèvent la question de l'émancipation de la femme:

1. Pétition du Vicaire apostolique, Douala (T/Pét. 5/45),
2. Pétition de l'*Evolution sociale camerounaise* (T/Pét.5/54),
3. Pétition du Comité féminin de l'Union des populations du Cameroun (T/Pét.5/60-4/32),

Ayant pris acte de l'exposé oral du représentant spécial à ce sujet,

Ayant pris acte de l'assurance donnée par l'Autorité chargée de l'administration qu'elle a pour principe d'améliorer dans le Territoire la condition sociale de la femme,

Le Conseil de tutelle

Exprime l'espoir que l'Autorité chargée de l'administration poursuivra ses efforts afin d'améliorer la condition sociale de la femme dans le Territoire;

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Quatre-vingtième séance,
3 avril 1950 (T/623).*

220 (VI). Question de la discrimination raciale, soulevée dans certaines pétitions concernant le Cameroun sous administration française

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné à sa sixième session, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, laquelle a désigné M. Watier comme représentant spécial, les parties des pétitions suivantes qui soulèvent la question de discrimination raciale:

1. Pétition de l'Union des populations du Cameroun, Comité régional de Nyong et Sanaga (T/Pét.5/12-4/23),